

針灸研究所碩士班研究生之修業要點

Key Points of the Regulation on Graduate Students in the Master's Program of the Graduate Institute of Acupuncture Science

中華民國 106 年 03 月 14 日針灸研究所 105 學年度第四次所務會議通過

Revised by Academic Year 106 4th Institute Affairs Meeting, Graduate Institute of Acupuncture Science on March 14, 2017

- 一、 依「中國醫藥大學學則」第七十九條規定，碩士班研究生修業年限為一至四年。
The study period of the master's program ranges between one year and four years in accordance with the stipulation of Article 79 of the *School Constitution of China Medical University*.
- 二、 本所以針灸相關研究為目標。研究生之研究題目須配合本所規劃之重點研究方向。
The purpose of this Institute is studies of Acupuncture. The research topics of the graduate student shall be in line with the key research directions planned by this Institute.
- 三、 本所之必修課程，請假次數不得多於三次，否則重修。
For required courses of this Institute, a student shall ask for leave in any course no more than three times; otherwise, s/he shall take the course again.
- 四、 研究生於第一學期開學後二個月內須確定指導教授，指導教授須為本校專任助理教授（含）以上之教師。若未確定，由所長指定，不得有異議。就學期間若因故需更換指導教授，需經由原指導與新任指導教授同意或經所務會議通過後始得變更。
Within two months after the first semester starts, graduate students shall determine their advisers. Advisers shall be full-time assistant professors or higher levels of this University. If the students have not determined their own advisers, the Director of this Institute will designate for them, regarding which the graduate students concerned shall have no objection. If a student has to change his/her adviser for some reason during the study period, s/he can do so only after receiving the consent of the former and new advisers, or the request being passed by the Institute Affairs Meeting.
- 五、 碩士班論文須經指導教授同意，完成發表並繳交證明（學術性期刊論文投稿證明一篇或研討會壁報論文一篇），方可辦理離校手續，領取畢業證書。
Theses in the Master's Program have to be agreed by advisers. The graduate students can implement the procedures of leaving school and collect a diploma only after completing publication and submitting the supporting documents (for the manuscript submission to an academic journal or one poster in a symposium).
- 六、 本要點經所務會議通過後實施，修正時亦同。
These Key Points shall become effective on the date of promulgation after being passed by the Institute Affairs Meeting; the same applies to the amendments.